
RM.0012.2.3.2019

P R O T O K Ó Ł   Nr  5/19

z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej w dniu 8 maja 2019 r.

Obradom przewodniczył – p. Andrzej Tracewicz, Przewodniczący Komisji.

Miejsce  obrad:  sala  konferencyjna  Urzędu  Miejskiego w  Czarnej  Białostockiej  przy  
ul. Torowej 14A.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 8 radnych członków Komisji, w tym spóźnieni: radny
p.  Dawid  Jurczewski  (przybył  na  obrady  o  godz.  14:17)  i  radny  p.  Kamil  Tomaszewski
(przybył  na  obrady  o  godz.  14:21),  zaproszeni  goście  oraz  mieszkańcy  zgodnie  z  listą
obecności (lista w załączeniu do protokołu). 

Ad. 1) Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad.

Przewodniczący Komisji  ds.  Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 
p. Andrzej Tracewicz, otwierając obrady Komisji stwierdził, że liczba obecnych radnych na
sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe kworum do  podejmowania  prawomocnych uchwał  
i  decyzji  Komisji.  Powitał  członków  Komisji,  Burmistrza  Czarnej  Białostockiej,
pracowników  Urzędu  Miejskiego,  gości  zaproszonych  oraz  mieszkańców.  Poinformował
zebranych  o  nagrywaniu  obrad  i  późniejszym  upublicznieniu  zarejestrowanego  dźwięku  
w Biuletynie Informacji Publicznej gminy.

Wniosków i uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek posiedzenia przedstawia się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 4/19 z posiedzenia Komisji w dniu 27 marca 2019 r.

3. Omówienie  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki,  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2018.

4. Omówienie  informacji  Burmistrza  na  temat  realizacji  Programu  Współpracy  
z organizacjami pozarządowymi w 2018 r.

5. Omówienie informacji  Dyrektora  Miejsko  -  Gminnego  Ośrodka  Pomocy Społecznej  
w Czarnej Białostockiej na temat:

a) działalności ośrodka pomocy społecznej za rok 2018 oraz założeń na rok 2019;

b) oceny zasobów społecznych w Gminie Czarna Białostocka za 2018 r.;

c) programów realizowanych przez ośrodek w 2018 r.

6. Omówienie sprawozdań Burmistrza z wykonania w 2018 r. uchwał:
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a) nr XXXVII/299/05 Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej z dnia 25 października
2005 r. w sprawie określania zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości
gruntowych oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata;

b) nr  XII/80/11  Rady  Miejskiej  w  Czarnej  Białostockiej  z  dnia  20  grudnia  2011  r.  
w sprawie określenia zasad udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych od
opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności
nieruchomości;

c) nr  XIV/91/12  Rady  Miejskiej  w  Czarnej  Białostockiej  z  dnia  14  lutego  2012  r.  
w sprawie określenia  zasad  udzielania bonifikat  i  wysokości  stawek procentowych
przy sprzedaży nieruchomości jako lokal mieszkalny.

7. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania  Rady  Seniorów
Gminy Czarna Białostocka i nadania jej statutu.

8. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy
Czarna Białostocka na 2019 rok.

9. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Gminy Czarna Białostocka na lata 2019 – 2025.

10. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi  Białostockiemu  na  dofinansowanie  zadania  „Budowa  drogi  powiatowej  
Nr 1421B na odcinku przejścia przez m. Klimki - odcinek o długości ok. 807 m”.

11. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie
porozumienia  z  Miastem  Białystok  dotyczącego  realizacji  projektu  „Rozwój  usług
elektronicznych w gminach Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego”.

12. Omówienie i  zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie zawarcia  umowy dzierżawy
działek o nr geodezyjnych 72/7 i 71/1, obręb geod. Czarna Wieś Kościelna, gmina Czarna
Białostocka, na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata oraz odstąpienia od przetargowego
trybu zawarcia umowy.

13. Omówienie i  zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie zawarcia  umowy dzierżawy
działki o nr geodezyjnym 159/31, obręb geod. Czarna Białostocka, na czas oznaczony
dłuższy niż trzy lata oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy.

14. Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

15. Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Ad. 2) Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 27 marca 2019 r.

Protokół Nr 4/19 z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony
Środowiska, z dnia 27 marca 2019 r., został wyłożony w urzędzie oraz przekazany radnym
pocztą  e-mail.  Uwag do  protokołu  nie  zgłoszono.  W głosowaniu jawnym protokół  został
przyjęty: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. Nieobecni radni: p. Dawid Jurczewski 
i radny p. Kamil Tomaszewski.
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Ad.  3)  Omówienie  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki,  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2018.

Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych w 2018 r. szczegółowo zostało przedstawione przez członka Gminnej Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (inspektora pracującego w Urzędzie Miejskim)  
p. Agnieszkę Trochim.

Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki,  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2018 - w załączeniu do protokołu.

Komisja,  w  dyskusji  nad  tematem,  nie  zgłosiła  wniosków  i  nie  wniosła  uwag  do
przedstawionego na piśmie sprawozdania.

Ad. 4) Omówienie informacji Burmistrza na temat realizacji  Programu Współpracy  
z organizacjami pozarządowymi w 2018 r.

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Czarna Białostocka z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  w  2018  roku  oraz
sprawozdanie  z  realizacji  zadań  z  zakresu  sportu  za  rok  2018  -  omówiła  p.  Małgorzata
Stasiełuk, podinspektor ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi w Urzędzie Miejskim

w Czarnej Białostockiej. 

Komisja,  w  dyskusji  nad  tematem,  nie  zgłosiła  wniosków  i  nie  wniosła  uwag  do
przedstawionej na piśmie informacji (sprawozdania w załączeniu do protokołu).

Ad.  5)  Omówienie  informacji  Dyrektora  Miejsko  -  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej w Czarnej Białostockiej na temat:  działalności ośrodka pomocy społecznej za
rok  2018  oraz  założeń  na  rok  2019;  oceny  zasobów  społecznych  w  Gminie  Czarna
Białostocka za 2018 r.; programów realizowanych przez ośrodek w 2018 r.

Informację  na  temat  działalności  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 
w Czarnej Białostockiej za rok 2018, założeń na rok 2019 oraz informację na temat oceny
zasobów  społecznych  w  Gminie  Czarna  Białostocka  za  2018  r.  oraz  programów
realizowanych  przez  ośrodek,  omówiła  Dyrektor  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej p. Agnieszka Dyda.

Obszerna informacja i sprawozdania w załączeniu do protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej 
z dnia 9 maja 2019 r. (w teczce oznaczonej RM.0002.5.2019).

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionych na piśmie sprawozdań i informacji.
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Ad.  6)  Omówienie  sprawozdań  Burmistrza  z  wykonania  w  2018  r.  uchwał 
(nr XXXVII/299/05 Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej z dnia 25 października 2005 r. 
w sprawie określania  zasad  nabywania,  zbywania i  obciążania nieruchomości gruntowych
oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata; nr XII/80/11 Rady Miejskiej w Czarnej
Białostockiej  z  dnia 20 grudnia 2011 r.  w sprawie  określenia  zasad  udzielania  bonifikat  
i  wysokości  stawek  procentowych od opłaty  z  tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania
wieczystego  w prawo własności  nieruchomości;  nr  XIV/91/12  Rady  Miejskiej  w  Czarnej
Białostockiej  z  dnia  14  lutego  2012  r.  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  bonifikat  
i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży nieruchomości jako lokal mieszkalny).

Burmistrz  Czarnej  Białostockiej  omówił  sprawozdania  z  wykonania w roku 2018 uchwał
dotyczących  gospodarowania  nieruchomościami  gruntowymi  i  nieruchomościami
mieszkaniowymi.

Do przedstawionych sprawozdań uwag i wniosków Komisja nie zgłosiła. 

Ad. 7 - 13) Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały ….

Komisja  ds.  Komunalnych,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska zapoznała  się,
omówiła i pozytywnie zaopiniowała (nie wnosząc uwag) n/w projekty uchwał przygotowane
na najbliższą sesję Rady Miejskiej – 9 maja 2019 r.:

 w sprawie powołania Rady Seniorów Gminy Czarna Białostocka i nadania jej statutu.

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Czarna Białostocka na 2019 rok.

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Czarna Białostocka na lata

2019 – 2025.

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie

zadania „Budowa drogi powiatowej Nr 1421B na odcinku przejścia przez m. Klimki -
odcinek o długości ok. 807 m”.

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Białystok dotyczącego

realizacji  projektu „Rozwój usług elektronicznych w gminach Białostockiego Obszaru
Funkcjonalnego”.

 w sprawie zawarcia umowy dzierżawy działki o nr geodezyjnym 159/31, obręb geod.

Czarna  Białostocka,  na  czas  oznaczony  dłuższy  niż  trzy  lata  oraz  odstąpienia  od
przetargowego trybu zawarcia umowy.

Komisja  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  umowy  dzierżawy  działek  
o  nr  geodezyjnych  72/7  i  71/1,  obręb  geod.  Czarna  Wieś Kościelna,  gmina  Czarna
Białostocka, na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata oraz odstąpienia od przetargowego trybu
zawarcia umowy. W dyskusji omówiono pismo Sołtysa Czarnej Wsi Kościelnej informujące o
wykorzystywaniu działki do ćwiczeń przez miejscowych druhów Ochotniczej Straży Pożarnej
oraz  przez  miejscowy  Wiejski  Dom  Kultury  podczas  różnych  uroczystości.  
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Po analizie faktów, Komisja w głosowaniu jawnym udzieliła negatywnej opinii do projektu
uchwały (za pozytywną opinią głosowało – 0; przeciw – 8, wstrzymujących się  – 0 radnych). 

  

Ad. 14) Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

Burmistrz  p.  Jacek  Chrulski  omówił  propozycję  Starostwa  Powiatowego  dotyczącą
przekazania  gminom dróg,  które  nie  spełniają  ustawowych  wymogów drogi  powiatowej.
Obecnie powiat złożył wniosek o dofinansowanie budowy drogi powiatowej – ul. Wesołej  
(w kierunku Ogół), ale przystąpienie do budowy warunkuje przejęciem jej po wybudowaniu
przez gminę, jako drogi gminnej.    

Pytania i wnioski zgłoszone na Komisji:

Radny  p.  Kamil  Tomaszewski,  pytał  co  w  sprawie  budowy  ścieżki  rowerowej  wzdłuż  
ul. Fabrycznej? 

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  Przedwczoraj  odstąpiliśmy  od  umowy  
z  wykonawcą.  W  postępowaniach  musimy  zinwentaryzować  to  co  zostało  zrobione  
i  dokładnie  określić  co  należy  jeszcze  zrobić.  Jednocześnie  będziemy  domagali  się  od
wykonawcy odszkodowania za niewywiązanie się z umowy. Najpewniej sprawa trafi do sądu.

Radny p.  Adrian  Kunda pytał,  co w sprawie  naprawienia skrzyżowania ulic:  Fabrycznej  
z Sienkiewicza? Ulica Sienkiewicza jest również w coraz gorszym stanie.

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Żadnej reakcji ze strony powiatu. W prawie
jest,  że  utrzymanie  skrzyżowania  należy  do  zarządcy  drogi  wyższej  kategorii.  Ulica
Sienkiewicza  jest  drogą  powiatową,  podobnie  jak  ul.  Fabryczna  (do  skrzyżowania  
z  ul.  Wrzosową),  ul.  Piłsudskiego,  ul.  Torowa,  ul.  Kościelna.  Przy  okazji  modernizacji
parkingu  przy  ul.  Sienkiewicza  (na  przeciw byłego  posterunku policji)  została  wykonana
dokumentacja na wymianę nawierzchni na odcinku od kolejki wąskotorowej do ul. Prusa.
Niestety w ubiegłym roku zabrakło powiatowi pieniędzy na to zadanie, w tym roku również.

Radny p. Adrian Kunda pytał co w sprawie monitoringu w mieście i przeniesienia kamer  
z Podlaskiego Parku Przemysłowego?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Zwróciliśmy się do policji, aby określiła punkty
które  widzi  jako  konieczne  do  zamieszczenia  kamer.  Policja  przedstawiła  propozycje.  
Po  ustaleniu  precyzyjnie  punktów  musimy  zwrócić  się  do  firm  dostarczających  sygnał
internetowy z zapytaniem, czy we wskazanych punktach są w stanie dostarczyć ten sygnał
bez budowy sieci. Musi być tam dostarczany sygnał światłowodowy i musi być zasilanie.  
W tym roku zakładamy finalizowanie przeniesienia części kamer z PPP do miasta. 

Zastępca Burmistrza p. Wiesław Majewski dodał: W celu wyjaśnienia niejasności (punktów
jest więcej niż mamy kamer), w ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie z panią Kierownik

5



Posterunku Policji. Sporządziliśmy mapkę. Wybrane punkty, to m.in.: ul. Piłsudskiego – Plac
Konstytucji 3 Maja, skrzyżowanie ulic: Orzeszkowej i Szkolnej, ul. Konopnickiej – wejście
na stadion. 

 

Radny p. Tadeusz Malicki pytał,  czy nowo poustawiane słupy mają związek z  instalacją
światłowodową?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Zweryfikuję.

Radny  p.  Tadeusz  Malicki  pytał,  czy  droga  z  Rudni  do  kowala  jest  przewidziana  
do wykonania w tym roku?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Tak, już został sfrezowany asfalt.

  

Radna  p.  Aneta  Sobolewska  prosiła  o  skoszenie  trawy  rosnącej  w  pasie  zieleni  przy  
ul. Świerkowej.

Radna p. Aneta Sobolewska pytała  w jakie dni Urząd Miejski otwarty jest  dłużej i dłużej
czynna jest kasa?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: W poniedziałki Urząd Miejski czynny jest do
godz.  16.00,  Burmistrz   przyjmuje  interesantów  do  godz.17.00.  Kasa,  ze  względu  na
koniczność dokonania rozliczeń finansowych czynna jest co dzień do godz. 14.00.

Radna p. Aneta Sobolewska pytała, co w sprawie chodnika z ul. Brzozowej?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Wykonawca ma zielone światło aby kończyć
dokumentację  i  składać  wniosek  o  pozwolenie  na  budowę,  bowiem  uprawomocniło  się
wywłaszczenie tego fragmentu.  

Radny p. Adrian Kunda pytał, z czego wynika postój w pracach budowy placu miejskiego
przy Urzędzie?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Wykonawca do września ma czas na wykonanie
prac. Teraz czeka na materiały (płytki), które wcześniej zamówił. 

Radna p. Edyta Piekunko pytała, co w sprawie oświetlenia placów zabaw?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Nie jestem zwolennikiem oświetlania placów
zabaw, bo po zmierzchu dzieci tam się nie bawią. Na oświetlonym placu młodzież będzie
„urzędować” do białego rana.
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Komisja  dyskutowała  na  temat  oświetlenia  placów  zabaw.  W  dyskusji  uczestniczyli:
Burmistrz p. Jacek Chrulski, radna p. Aneta Sobolewska, radny p. Andrzej Tracewicz.

Radny p.  Eugeniusz  Ciuruk:  W imieniu  mieszkańców zgłosił  uszkodzone chodniki  przy  
ul. Sosnowej, przy blokach i przy posesjach prywatnych (zapadły się płytki), a na złączu ulic
Sosnowej i Jastrzębiej zbiera się woda. Ten problem zgłaszał już w roku ubiegłym. Niestety
od tamtego czasu nic nie zostało zrobione.

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Zweryfikuję.

Radny  p.  Kamil  Tomaszewski  proponował,  by  fakty  parkowania  ciężkiego  sprzętu  
na chodniku zgłaszać na policję. Wówczas można domagać się naprawienia szkód.

Radny p. Kamil Tomaszewski pytał, czy wniosek na budowę hali i boiska został złożony?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Tak, oczywiście.

Ad. 15) Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Wobec  wyczerpania  porządku  dziennego  Przewodniczący  Komisji  zamknął  posiedzenie
Komisji, dziękując uczestnikom za udział w obradach.

Zapis obrad (ścieżka dźwiękowa) dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy
Czarna Białostocka  w zakładce:  Strona główna Rada Miejska VIII kadencja  Nagrania  
z komisji RM.

(https://bip.um.czarnabialostocka.wrotapodlasia.pl/rada-miejska/viii_kadencja
/nagrania_z_komisji_rm/). 

Na tym protokół zakończono.

Protokołował  Andrzej  Tracewicz,  Przewodniczący  Komisji  ds.  Komunalnych,  Porządku
Publicznego i Ochrony Środowiska.

Przewodniczący
Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego

i Ochrony Środowiska

Andrzej Tracewicz
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